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SEKR Side 1 af 14  Referat HB-MØDE 10.12.2024.docx 

Mødetid: Tirsdag d. 10. december 2024 kl. 19:30 på Teams  
Indkaldte Formanden, HB, Regnskab 
Afbud: OZ7ABM, Regnskabsførere. Referent: OZ5WU 

 
1 Godkendelse af dagsorden. 
Indstilling: Mødeleder Arne OZ4VW  
Ja  Nej  Blank  
      

 
2 Beretninger fra; Formand, Sekretær, Medlemsservice, Regnskab, QSL-

bureau, og udvalgene. 
2.1 Ansvarlig: OZ4VW Titel: Formanden Sider: 0 

Beretning: Ingen beretning 

2.2 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Sekretæren Sider: 0 

Beretning: Sekretæren har haft sine hønder fulde med efterbearbejdning af resultaterne af RM-møde 
2024. Samt arbejde ifm. EDRs medlemsservice. 

2.3 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Medlemsservice Sider: 0 

Beretning: Medlemsservice har hjulpet en lind strøm af medlemmer, med overgang til kortbetaling. 
Status er nu at 800+ medlemmer har tilknyttet betalingskort, hvilket er en uvurderlig 
håndsrækning fra vores medlemmer i bestræbelserne på at skære kedelig administration 
ned til et niveau omkostningen i en forening som EDR bør have. 
Det ville være befriende om de små 400 der ikke har skiftet til betalingskort, ville læse og 
forstå at det IKKE er EDR der holder på deres kort informationer. Ligesom EDR IKKE kan 
hæve penge uden medlemmerne, er indforståede med dette. Ligesom det ville være en 
gave om de 75 der stædigt holder fast på indbetalingskort udsendt med det blå bud, faktisk 
lige så godt kunne have været klaret med at medlemmet loggede på medlemsportalen og 
betalte deres kontingent manuelt direkte hos EDR. Det ville spare en masse bøvl og penge, 
der kunne være spare (af medlemmerne) og en masse tid for de frivillige. 
Vi lider stadigt under at 14% af medlemmerne ikke reagerer på e-mail henvendelser, så vi 
de facto ikke ved om de informationer vi har på dem er korrekte. 

2.4 Ansvarlig: OZ0J Titel: Regnskab Sider: 0 

Beretning: Ingen beretning. 

2.5 Ansvarlig:  Titel: QSL-bureau  Sider: 0 

Beretning: Ingen beretning. 

2.6 Ansvarlig: OZ7ABM Titel: Handelsudvalg Sider: 0 

Beretning: Ingen beretning. 

2.7 Ansvarlig: OZ4VW Titel: IARU & internationalt Sider: 0 

Beretning: Ingen beretning. 

2.8 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Informationsudvalget Sider: 0 

Beretning: Ingen beretning. 
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2.9 Ansvarlig: OZ4VW Titel: Teleudvalget Sider: 0 

Beretning: Ingen beretning. 

2.10 Ansvarlig: OZ5WU Titel: VUSHF-udvalget   

Beretning: Ingen beretning. 
 
3 Gennemgang af huskeliste.  
Bilag: Huskelisten – IT i Odense – Diverse igangværende opgaver ifm. kontorets lukning 
Referat:  

 
4 Foreningens økonomi/saldobalance INTERN 

Bilag: Excel ark  
Resume:  
Referat:  

4.1 Medlems status pr. 09. december 2024 
 Aktive medlemmer Passive medlemmer Afgang Silent Key 
 1260 74 66 4 

 
5 Indkomne forslag og sager til behandling 

 
5.1  

Sag: 24008 Ansvarlig: OZ4VW Titel: OZ print – produktion, 
udgivelsesfrekvens og 
redaktion 

Sider: 0 

Start dato 09.01.2024 Slut dato 10.12.2024     
Bilag: -  
Resume: HB har modtaget følgende forslag fra Arne OZ1GRL: 

Landsforeningen udsender årets første 5 numre af OZ i elektronisk version. 
December og den nr. 6 nummer udsendes som en samlet Mega version med alle 6 numre i 
trykt udgave. Lige til at sætte i samlingen på reolen. 
Lidt dyrere til trykning, lidt dyrere til porto, men med besparelse på 5 gange porto. 
Hvad mener HB om dette? 
Mødet 25.11.2024: HB beslutter at medtage RM-arbejdsgruppes udkomme. Da det er RM, 
der skal sætte kursen for OZs fremtid. 
Mødet 10.12.2024: Arbejdsgruppen og den ny redaktør OZ2TG Steen, har barslet med en 
udgivelsesplan for 6 numre af OZ i 2025: 
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OZ-PDF udgivelsesdatoer? Når adresser sendes?  
 

Referat: HB tager forslaget ad notam og vi medtager ideen ifm. en revurdering af den samlede 
udgivelses strategi for EDR’s medier. 
Mødet 25.11.2024: HB diskuterer situationen omkring OZ, OZ3LFG Lars som er medlem af 
arbejdsgruppen, orienterede om arbejdet, herunder at arbejdsgruppen indstillet på at 
etablerer feeder netværk for artikler til OZ. Der skal etableres forfatterhjælp som kan 
hjælpe skribenter der hr behov for en hjælpende hånd omkring det sproglige. 
Mødet 10.12.2024: OZ3LFG orienterer om arbejdsgruppens arbejde. Der arbejdes med at få 
annoncer fra forhandlere. RM’erne i OZ arbejdsgruppen arbejder med at motivere folk ude i 
lokalafdelingerne til at  skrive artikler. 
Mødet 10.12.2024: HB bliver orienteret om OZ-arbejdsgruppens resultater. Der kommer 6 
numre af OZ i 2025. Indhold forsøges til at blive endnu mere relevant for alle. 

Beslutning Mødet 25.11.2024: Der er fundet en ny redaktør til OZ. HB afventer OZ arbejdsgruppes 
udmelding omkring antal numre pr. år afventes snarest, så evt. justering af kontingent kan 
nås inden udsendelse af opkrævninger for 2025.. 
Mødet 10.12.2024: OZ PDF lægges på WEB den dag adresser er OK fra Postnord 
 

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.2  

Sag: 20303 Ansvarlig: OZ4VW Titel: OZ – ledere og oplag Sider: 0 
Start dato 18.11.2020 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 21.10.2024.pdf 

Mødet 25.11.2024: Der skal findes lederskribenter til OZ februar, april og frem.  
Skal OZ-print reguleres? Pr. 1.januar 2025 er der xxx medlemmer med OZ-papir tillæg. 
Mødet 10.12.2024:  
OZ på print fravælges i stigende omfang af medlemmerne, der skal spare på deres 
pensioner OZ på papir antal d.d. 867 stk. 
Der skal sættes navne på OZ ledere til de 6 numre i 2025  

Referat: Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 21.10.2024.pdf 
Mødet 25.11.2024: HB afventer OZ-arbejdsgruppens resultater. 



 

SEKR Side 4 af 14  Referat HB-MØDE 10.12.2024.docx 

Mødet 10.12.2024: OZ3LFG/OZ8NN februar, OZ4VW april, OZ1G Karsten juni, 
 

Beslutning Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 21.10.2024.pdf 
 

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.3  

Sag: 24023 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Promotion til certifikatprøver Sider: 0 
Start dato 13.05.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: HB bedes tage stilling til hvordan vi sætter system op omkring produktion, administration 

og forsendelse af promotion muleposer til ALLE certifikatprøver i DK. Hvordan får vi advis 
om datoer og antal deltagere løbende? 
Vi skal væk fra tjubang løsninger – bare how? 
Mødet 25.11.2024: HB skal tage stilling til hvad muleposerne skal indeholde fra 1. januar 
2025, samt hvem der tager ansvar for at poserne bliver samlet og hvem der sikrer at alle 
ceritfikatprøver bliver udstyret med promotion materiale. Dertil skal flyvebladet ændres så 
prøvedeltagere bliver tilbudt 1. år i EDR til 0kr. 
Mødet 10.12.2024: SEKR har udarbejdet en midlertidig løsning til prøver i resten af 2024, 
samt til Vinter VHF Dags prøven. Sendt til FM og HB. 
Vi omgående skal have stoppet vedlæggelse af obsolete kampagne info ved salg af VTS. 
Arbejde med den langsigtede pamflet, skal i gang ASAP 
 

Referat: Hvad gør vi? ������ 
Mødet 21.10.2024: Udsættes til efter RM-2024 d. 16. november 
Mødet 25.11.2024: HB diskuterer udfordringen, der er stemning for at benytte OZ 
december 2024 specialnummeret i fremtidig promotion til certifikatprøverne. SEKR får 
opgraderet flyveblad ASAP. 
Mødet 10.12.2024: Midlertidig pamflet ok. Benyttes til og med Dansk Vinter VHF 
SEKR aftaler ny pamflet med Carsten OZ1DCZ 

Beslutning Mødet 25.11.2024: HB beslutter en moderniseret promotion, med OZ december 2024 som 
krumtap. 
 

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.4  

Sag: 2404 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Nordiske Magasiner Sider: 0 
Start dato 10.12.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: Emnet har før været vendt, uden dette har givet en holdbar løsning vedr. udvekslingen af 

de nordiske magasiner. I dag er udvekslingen noget personfikseret ROD. 
Problemet ville nemt kunne løses ved at EDR fik adgang til ”for medlemmer” på de øvrige 
nordiske foreningers hjemmesider med en konto der lå under medlemsservice. EDR skiúlle 
ligeledes oprette de øvrige nordiske foreninger som ”Afdelinger”. 
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Derved ville vi være ude over ”specielle servere” og mailing lister der er håbløse at 
vedligeholde. 
Medlemsservice ønsker dette projekt søsat ASAP  

Referat:  
Beslutning  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.5  

Sag: 240 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Hjælp til synshandicappede Sider: 0 
Start dato 10.12.2024 Slut dato 10.12.2024     
Bilag: -  
Resume: Medlemsservice har kommunikeret med et medlem, som er helt uden syn. Medlemmet 

ville melde sig ud da han ikke længere fik lydfil fra Nota, samtidig var det for kompliceret at 
finde PDF filen på hjemmesiden. 
Forslagsstiller ønsker at EDR opretter en mail service for synshandicappede, så disse 
medlemmer får fremsendt EDR-posten og OZ direkte til deres indbakker. 
Det kan muligvis også være nyttigt om der opfindes en vejledning, som kan sendes til den 
synshandicappede med recepten på at sætte f.eks Adobe Acrobat op til at læse højt. Det 
ville give de handicappedes hjælpere et godt rygstød. 
Samtidig bør vi give gebyrfrihed til de synshandicappede, der ikke har hjælper til at sætte 
betalingssystem op. 

Referat: HB diskuterer sagen kort. 
Beslutning HB tiltræder forslaget. Sekretæren sørger for eksekveringen ASAP.  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.6  

Sag: 24047 Ansvarlig: OZ4VW Titel: Teleudvalg besættes Sider: 0 
Start dato 10.12.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: HB skal sammensætte nyt teleudvalg. EDR’s FM er født ind i udvalget.  
Referat: HB ser sig om efter emner til udvalget. Afgøres på næste HB-møde. 
Beslutning  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.7  

Sag: 24048 Ansvarlig: OZ4VW Titel: HB kontakter til udvalg Sider: 0 
Start dato 25.11.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: EDR kan have andre udvalg som er dannet af interessegruppen selv, der udpeges en HB 

kontakt til hvert af de udvalg der måtte findes. 
Referat:  
Beslutning  
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Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.8  

Sag: 24027 Ansvarlig: SEKR Titel: EDR’s forsikringer Sider: 0 
Start dato 13.05.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: Er der noget som kan optimeres, efter overgang til ubemandet kontor? 

Referat: FM undersøger sagen. 
Mødet 21.10.2024: Udsættes til efter RM-2024 d. 16. november 

Beslutning  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.9  

Sag: 21036 Ansvarlig: OZ4VW Titel: Temadag (e) Sider: 0 
Start dato 18.08.2021 Slut dato   
Bilag: -  
Resume: Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf 

Mødet 09.01.2023: HB skal have sat emner og terminer i plan for Temadage i 2023 
Mødet 26.06.2023: Hjalmar OZ1JHM, har henvendt sig til HB, med forslag om at afholde en 
CW-nørde lørdag i HQ, gerne den anden weekend i september. 

Referat: Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf 
Mødet 27.03.2023:  
Forskellige muligheder diskuteres, blandt andet at blande Temadage med workshops for 
lokalafdelingerne, så de bedre kan indfange ny amatører og hjælpe med fastholdelse af 
dem i vores hobby 
Mødet 26.06.2023: HB diskuterer Hjalmar OZ1JHM’s henvendelse om at afholde en CW-
nørde lørdag i HQ, gerne den anden weekend i september. HB er begejstrede for initiativet 
og muligheden for endnu mere liv i HQ 

Beslutning Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf 
Mødet 09.01.2023:  
29. april Work shop Afdelings Mentorer i Odense, alene for lokalafdelings repræsentanter 
Temadage 2023: 
26. august HF-contest Hardcore. 
07. oktober Raspberry Pi HAM  
3. februar 2024 temadag LEO-Sat 
Mødet 26.06.2023: HB beslutter at tilføje: 9. september CW-nørdedag v. Hjalmar OZ1JHM 
FM kontakter OZ1JHM d. 27. juni, SEKR er standby til at fikse annoncering og Lars-Peter 
OZ1ETP får opgaven med at være EDR’s mand på eventen.  
Efter mødet har Hjalmar OZ1JHM desværre meldt forfald indtil videre pga. et voldsomt 
uheld. 
Mødet 16.08.2023: Temadagen HF-contest Hardcore udskydes til senere pga. manglende 
tilslutning. 
Mødet 21.10.2024: HB VIL have genstartet temadagene snarest, men en endelig plan 
udsættes til efter RM-2024 d. 16. november 
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Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank   

 
5.10  

Sag: 240 Ansvarlig: OZ4VW Titel: ATF-2025 Sider: 0 
Start dato 25.11.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: HB skal starte arbejdet op omkring ATF-2025, der nedsættes en arbejdsgruppe 

ATF-Manager er OZ1HPS Lars Henneberg 
ATF Invitation til prof. udstillere med bl.a. billeder fra tidligere, flyveblade fra 
informationsudvalget (OZ1DCZ) revideres og oversættes til engelsk. 
Varsling af hjælpere 

Referat: Formanden booker hallen til d. 1. og 2. november 2025. 
ATF-manager OZ1HPS Lars fortsætter, med OZ3LFG Lars og SEKR som hjælpere. 

Beslutning  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.11  
Sag: 21005 Ansvarlig: OZ5WU Titel: EDR’s Lokal afdelinger Sider: 0 
Start dato 18.08.2021 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf 

Mødet 10.12.2024: EDR skal have styrket forbindelserne til lokalafdelingerne VÆSENTLIGT, i 
nogen henseende skal samarbejde reetableres så der er gensidig respekt.  
Det ville være ønskeligt med en lokalafdelingskoordinator der kunne hjælpe med 
kommunikationen. 
Der bør også etableres et internt forum hvor lokalafdelingerne indbyrdes deler ideer og 
projekter, f.eks bygge projekter som kunne have relevans i hele OZ-land. Store EDR skal 
egentlig bare facilitere og støtte. 
EDR bør afholde en Lørdag hvor vi får lokalafdelingerne til at stille med deres formaænd 
eller lign. Så vi kan få forventningsafstemt og lægge de første køreplader til at 
Lokalafdelingerne bliver EDRs lokale ambassader. Tiltagene skal ubetinget medvirke til en 
styrkelse af lokalafdelingerne. 
 
Udover førnævnte tiltag skal vi i hver region have sat en besøgsplan på benene, så vi får 
besøgt alle lokalafdelinger i kalenderåret områdemøder tæller ikke 

Referat: Tidligere debatter om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf 
Mødet 27.03.2023: HB diskuterede sagen, besøg planlægges til efter sommerferien. 
HB diskuterede desuden information via repeater nyt rundt i landet. KASS kommer med 
template. 
Mødet 10.12.2024 

Beslutning Tidligere beslutninger om emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf 
Mødet 27.03.2023: HB beslutter at afsøge muligheden for at levere objektivt indhold til 
repeater nyt på relevante repeatere landet over. Tilgangen vil være tidssvarende og 
ensartet uanset hvor informationen bliver givet. 
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Mødet 16.08.2023: FM kontakter ansvarlige for Knivsbjerg og Aalborg om muligheden for 
at levere EDR nyt en gang pr. måned. Indhold baseres på nyhedsbrev. 
Mødet 10.12.2024 

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.12  

Sag: 24038 Ansvarlig: SEKR Titel: HQ HF-SDR remote station. Sider: 0 
Start dato 12.08.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: HQ-stationen bør opgraderes / tilføjes en HF-SDR-station, der kan remote opereres 

ultimativt, f.eks Elekraft K4, Elad eller Flex.  
Dette vil løfte HQ stationen. Samtidig vil vejen være åbnet for at tilbyde EDR’s medlemmer 
klippekort adgang til at benytte HQ stationen.  
Den overordnede Remote løsning bør fra start, være kapabel til at kunne operere flere 
stationer på samme tid, herunder en QO-100 station 
Det vil være en medlemsfordel, der er superrelevant, specielt for de der ikke har mulighed 
for at opsætte antenner. 

Referat: HB diskuterer sagen – Hvad skal klippekort koste – EDR skal have prioritet på HQ testerne 
Hvordan skal fordeling mellem local og remote ope være. 
Der er nogle småting som lige skal oplyses inden endelig beslutning tages. 
Mødet 21.10.2024: Udsættes til efter RM-2024 d. 16. november. 

Beslutning  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.13  

Sag: 24039 Ansvarlig: SEKR Titel: Opkrævning af lokalafdelings 
kontingenter. 

Sider: 0 

Start dato 12.08.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: Vores Mentoclub løsning har ”nemt” ved at opkræve kontingenter for Lokalafdelingerne og 

direkte postere dette kontingent på en finanskonto pr. afdeling i E-conomics. Er dette noget 
vi skal tilbyde som en serviceydelse til Lokalafdelingerne? Lokalafdelingerne kan derved 
egentlig slippe for at have bankkonto, der er en klods om økonomien på grund af de årlige 
gebyrer. Deres kasserer kan nøjes med at have en MobilePay konto, hvor EDR som 
hovedregel kan overføre til én gang pr. måned. 

• Alle lokalafdelingens medlemmer SKAL være med i ordningen. 
• Alle lokalafdelingens medlemmer SKAL benytte abonnementsbetaling via 

betalingskort eller MobilePay (når den mulighed bliver tilgængelig. 
• Kontingent periode bør følge kalenderåret.  
• Lokalafdelingskasserer er ansvarlig for at levere lokalmedlemsliste. 
• Der skal betales et fee på IKKE EDR-medlemmer på kr.? 

Ordningen kan være med  
 

Referat:  HB finder ideen værd at arbejde videre med. SEKR trykprøver ift. et par lokalafdelinger 
Mødet 21.10.2024: Udsættes til efter RM-2024 d. 16. november 



 

SEKR Side 9 af 14  Referat HB-MØDE 10.12.2024.docx 

Beslutning  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.14  

Sag: 23032 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Reparation + vedligehold HQ 
Klokkestøbervej 

Sider: 0 

Start dato 11.09.2023 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: Ved et besøg d. 11. august 2023 må SEKR konstatere at HQ’s ydre trænger hårdt til at få en 

kærlig hånd. Det synes at HASTE en smule. Kontor har fået prisinfo på de værste opgaver, 
som kan fremlægges under mødet – MEN NU SKAL DER ACTION TIL. 
HB bedes beslutte sig – TAK 
Mødet 30.10.2023: FM kommer med forslag som bliver en del af RM-2023 sagsbehandling. 
Sagen blev skudt til hjørne af RM-2023. 
Mødet 12.08.2024: Efter stilstand af velkendte årsager, er det nu blevet nødvendigt at få 
sat action på at få fikset HQ bygningen. De tiltagende regnmængder har vist at klimaskallen 
ikke kan kapere de vandmængder klimaforandringerne byder os på. Vi skal have en plan 
omfattende tag, facade, vinduer samt murværk, der eksekveres ASAP. 
Mødet 19.08.2024: Forslag – porten der ”gemmer” på et the-køkken, fjernes sammen med 
the-køkkenet. I stedet sættes et vindues parti med dør, måske ”hovedindgang”. 

Referat: HB diskuterer problemerne med huset, der diskuteres forskellige løsninger. HB summer 
over emnet. FM vil komme med løsningsforslag til næste HB-møde. 
Mødet 30.10.2023: Udsat til næste møde efter RM-2023 
Mødet 19.08.2024: HB diskuterer sagen, der er forskellige elementer der skal undersøges. 
Vi undersøger d. 14. september. 
Mødet 21.10.2024: Udsættes til efter RM-2024 d. 16. november 

Beslutning  
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.15  

Sag: 24053 Ansvarlig: SEKR Titel: Ansvarlig for EDR’s Calls Sider: 0 
Start dato 10.06.2024 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: I forbindelse med overdragelsen af OZ5MUS til EDR er det blevet klart at den ansvarlige for 

alle kaldesignaler, der er EDR’s, er en tidligere formand. 
Der skal findes en vej så disse kaldesignaler bliver uafhængige af hvem der sidder i 
foreningens ledelse, UDEN dette koster kassen i gebyrer. En løsning bør være sådan at 
lokalafdelinger også slipper. Der er nogle små afdelinger, hvor gebyrer vil koste årsbudget, 
dette er ikke rimeligt. 

Referat: HB diskuterede de udfordringer (økonomiske), der er med overflytning af klub og special 
call’s. Det er jo ikke alene ”store” EDR, der er ramt – Enhver lokalafdeling er ramt i nærmest 
livstruende grad, når og hvis porteføljen af kaldesignaler skal skifte ansvarshavende. 
Som reglerne er skruet sammen i frekvensloven, er det komplekst at løse, på en måde der 
forhindrer tåber i at forsøge misbrug. 
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Beslutning HB beslutter at gå i tænkeboks, for at finde en løsning som er juridisk og økonomisk 
holdbar. 
Mødet 21.10.2024: SEKR arbejder på en mulig løsning, som kan fremlægges efter RM-møde 
2024 

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.16  

Sag: 20308 Ansvarlig: OZ5WU Titel: Udvalg der mangles Sider: 0 
Start dato 18.11.2020 Slut dato      
Bilag: -  
Resume: Tidligere forslag til emnet kan læses i Referat HB-møde 26062023.pdf 

Mødet 09.01.2023: Informationsudvalg skal genbesættes på mødet. Støjudvalg skal på 
sporet og vi skal diskutere muligt Ungdomsudvalg. 
Mødet 09.01.2024: HB bedes forholde sig til det utålelige i at udvalg er nærmest ikke 
eksisterende. Kan en Jobbørs på edr.dk (ny version) være en vej, sammen med deling på 
sociale platforme? 

Referat: Tidligere debatter kan læses i Referat HB-møde 09012023_23012023.pdf 
Mødet 20.02.2023:  
Informationsudvalg besættes endeligt – Ungdomsudvalg startes med de kendte hjælpere  
Mødet 15.05.2023: HB diskuterer igen udfordringerne med at finde emner til et kapabelt 
støjudvalg. Den største udfordring er at personer med den teoretiske baggrund i orden ikke 
må påtage sig den slags opgaver af hensyn til deres arbejdsgivere. 
HB diskutere alternativer som kan medvirke til mere praktisk hjælp i marken. 
Mødet 09.01.2024: 

Beslutning Tidligere beslutninger kan læses i Referat HB-møde 09012023_23012023.pdf 
Mødet 20.02.2023:  
Informations udvalg defineret.  
  
Informationsudvalg: 
OZ1DCZ Carsten Creative Master 
OZ1FF, Kjeld Politik og ramme 
OZ1JS, Jørgen - OZ 
OZ5WU, Michael – Web og Socialmedia 
Informationsudvalget kan kontaktes på informer@edr.dk  
 
Antenneudvalg: 
Region SD: OZ6TW Torben tovholder 
Region Nj: Vakant 
Region Mj: Vakant 
Region Sj: OZ5WU 
Region Hs: Vakant (kandidatemner fra Reg-HS må meget gerne henvende sig til sekretæren) 
Antenneudvalg kan kontaktes på antenner@edr.dk 
 
Ungdomsudvalg:  
OZ1AHV, Finn (JOTA) 
OZ0CP, Charlotte (JOTA) 
OZ1G, Carsten 

mailto:informer@edr.dk
mailto:antenner@edr.dk
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Mødet 15.05.2023: HB beslutter at samle et hold fordelt på de 5 regioner, der kan hjælpe 
medlemmer i støjknibe, med praktisk lokalisering af støjkilde (r).  

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.17  

Sag: 23006 Ansvarlig: OZ5WU Titel: #shapingthefuture Sider: 0 
Start dato 20.02.2023 Slut dato Never     
Bilag: - HB-Sag 23006_1 IARUr1 Status jan 2023.pdf 

- HB-Sag 23006_2 Article Scope Areas.jpg 
- HB-Sag 23006_3 Article 3 slides abd Scope Areas.jpg 
- HB-Sag 23006_4 IARU StF logo hi res.jpg 

Resume: Orientering om de seneste tiltag fra IARUr1 – OG hvordan får vi ASAP indarbejdet IARUr1 
ønsker og strategier i EDR, samt i lokalafdelingerne og blandt medlemmerne. 

 
Referat: HB diskuterer sagen og starter arbejde med at eksekvere de seks punkter i IARUr1’s 

materiale. EDR-handlinger eller tanker er skrevet med blåt nedenfor: 
1. udform pr materiale der promoverer Amatørradio. 
 
Informationsudvalget revitaliseres og får tilført ny kræfter til at udforme splinter nyt 
promotion profil og materiale. Arbejdet er igangsat. 
Samtidig udformes der en rigtig informationspolitik for EDR, der tager de vigtige digitale 
platforme med i vort univers. 
I samme ombæring gøres informationsudvalgskommissorium tidssvarende. 
Der oprettes en billedbank med gode billeder fra jeres virke. Billederne i god opløsning kan 
leveres til sekr@edr.dk – hos at medgive en tilladelse til benyttelse af billederne. 
 
2. Bliv anerkendt som værdifuld for samfundet.  
 
For at realisere dette må EDR, lokalafdelingerne og alle aktive radioamatører til at deltage 
aktivt. Vi skal være synlige i lokalsamfundet. Strategi herfor skal udarbejde i samarbejde 
med lokalafdelingerne, som vil være det bærende element. 
 
3. Etabler og vedligehold interaktion med andre hobbies f.eks. maker-bevægelse etc. 
 
Her handler det igen om aktivitet der skal udfoldes ude lokalt, så der f.eks. etableres 
samarbejde med det lokale Makerspace, eller sportsforening (rævejagt for motionister). 
EDR’s HB vil løbe værktøjer op og udarbejde en ”How to gør” på området 
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4. Sikre træning og selvudvikling af radioamatører via foredrag, temadage og 
kompendier. 
 
Gode kræfter arbejder på at få stablet undervisningsmateriale på benene, dette estimeres 
til at være klar til sommeren 2023.  
Men der mangler nogle gode emner til Workshops samt ildsjælene som vil afholde disse 
Temadage/Workshops. Igen modtager sekretæren gerne forslag og hænder der vil afvikle 
en workshop eller Temadag. 
 
5. Udbred viden om moderne teknologi blandt radioamatørerne. 
 
EDR er pt. totalt fraværende. HB vil arbejde med dette punkt på de næste møder. 
Løsning kunne være en teknologiredaktør, hvis opgave er at opsnuse ny trends og 
tendenser Worldwide og publicere informationen, så amatørcommunity bliver 
opmærksomme på ny spændende ting at eksperimentere med. 
 
6. Få amatørradio på emnerække i offentlig undervisning (ISS-School – LEO-sat) 
 
Dette punkt er det mest komplicerede! Undervisning i DK er styret af meget faste 
regelværker. Der er dog nogle tematimer, som måske kan give os muligheder for f.eks. ISS-
School kontakt.  
Hvis der er aktive lærere, der samtidig er radioamatører! Vil EDR’s formand gerne deres syn 
på muligheden for at udbrede en form for kendskab til ”Verdens Bedste Hobby” 
 
Mødet 15.05.2023: 
Vedr. pkt. 1. & 2.: EDR har via hjælp fra OZ1DCZ Carsten fået frembragt 3 ny brochurer, som 
kun mangler minimal grafisk hjælp inden de kan sættes i drift. 
Vedr. pkt. 4. Har EDR med uvurderlig hjælp fra OZ1IKY Kenneth, fået et starterkursus 
”Certifikat og hwa så?” som allerede har vist sit potentiale. 
Mødet 26.06.2023:  FM orienterer om #shapingthefuture opsamling i Friedrichshafen  

Beslutning HB sætter informationsudvalget i gang med udarbejdelse af materialer til punkt 1.  og til 
dele af aktion i pkt. 2 
HB har aftale med en god ven af foreningen om materiale til pkt. 4.at emner mv. 
offentliggøres på næste HB-møde. 
Mødet 15.05.2023: 
Arbejdet med IARUr1’s ønsker og ideer fortsættes. 

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.18  

Sag: 21004 Ansvarlig: OZ5WU Titel: EDR-strategi for 
fremtiden 

Sider: 1 

Start dato 20012021 Slut dato      
Bilag: - Bilag 2 DARC strategipapir 2025.pdf 
Resume: EDR har som forening INGEN reel strategiplan for foreningens udvikling, det har ALLE vore 

IARU reg1 kolleger. Hvis EDR skal udvikles med flere og yngre medlemmer må der en 
langsigtet strategi til. Strategien skal udelukkende forholde sig til emner der gavner 
radioamatørbevægelsen i Danmark. ALTSÅ ikke mere vedtægtsjuristeri! Det er 
skræmmende at se at tiden i mange år er blevet spildt af folk, hvis fornemmeste opgave har 
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været at opfinde vedtægtsændringer. Den Kurs skal EDR væk fra hvis vi vil have 100-års 
fødselsdag. 
HB bedes tage stilling til hvordan og hvem der udarbejder en levedygtig EDR-strategiplan 
Mødet 07072021: HB bør forholde sig til hovedlinjerne i de data vi har fået ud af 
webundersøgelsen 
Mødet 28.11.2022: Tænkebokse eller EJ! Så må HB sikre en fremtidig strategi med stor 
vægt på fremtidens radioamatører, strategien skal og bør være i tråd med IARUr1 
#shapingthefuture, og for alt i verden ikke noget sognerådspolitisk luftkastel. 

Referat: HB er enige i at en strategiplan er LIVSNØDVENDIG. Der skal udarbejdes en arbejdsplan med 
en deadline. HB diskuterer hvem der skal deltage, aktive RM? Folk fra lokalafdelingerne? 
Mødet 24022021: HB diskuterede kort udfordringerne med at finde frivillige til at udarbejde 
en ordentlig strategi for EDR. Lokalafdelingerne kan måske hjælpe, dette skal undersøges 
nærmere 
Mødet 09.06.2021: HB lader FM, KAS og SEKR grave undersøgelses data igennem med 
henblik på at få relevant materiale til en fornuftig strategi. 
Mødet 07.07.2021: Send materiale til NFM og indkald til Teams Møde FM ++ 27.august 
19:30. Hvor fundamentet til EDR strategipapir lægges. 
Mødet 16.11.2021: Nu hvor RM pakke og ATF er løst genoptager FM, KAS og SEKR arbejdet 
med at uddrage de sidste pinde til strategi fro EDR, dette kombineres med erfaringerne fra 
IARUr1 konferencen. 
Mødet 28.11.2022: Emnet udsættes til næste møde 

Beslutning HB beslutter at starte jagten på at samle en strategigruppe  
Mødet 14.11.2022: HB beslutter at sætter strategiplan arbejde i bero til efter RM-2022. Så 
det ny HB har frie hænder til at handle selvstændigt. 
 

Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
5.19  

Sag: 24052 Ansvarlig: SEKR Titel: Tilskud til 4 events Sider: 0 
Start dato 11.12.2024 Slut dato 27.12.2024     
Bilag: -  
Resume: Hej 

Vi vil hermed ansøge om tilskud til følgende events i starten af 2025: 
OZ4ØØPOST = Post Danmark fylder 400 år - Start 1. januar,  slut 5. januar - udgift cirka 
1.500 kr (Kaldesignal + QSL + Plaketter) 
OZ1ØØDR = Danmarks Radio fylder 100 år - Start 1. marts, slut 9. marts - udgift cirka 
1.500 kr (Kaldesignal + QSL + Plaketter) 
5PØWARD =  World Amateur Radio Day - 18. april - udgift cirka 500 kr (har Kaldesignal og 
QSL) 
OZ1ØØIARU = IARU fylder 100 år - Start 19. april,  slut 27. april - udgift cirka 1.500 kr 
(Kaldesignal + QSL + Plaketter) 
 
Aktiviteterne vil være for alle danske radioamatører og der udstedes diplomer samt 
plaketter til de mest aktive. 
Alle amatør-Frekvenser kan benyttes og alle modes (SSB + CW + DIGI) 
 
Arrangører: 
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OZ1ACB Allis - QSL manager 
OZ4CG Carsten - Diplom manager 
OZ0J Jørgen 
OZ2I Henning - Logs, hjemmeside samt diplom/QSL layout 

Referat: HB adspurgt pr. e-mail . 
Beslutning HB beslutter at bevillige midlerne til alle fire events 
Svarskrift:  
Send til:  
Ja  Nej  Blank  

 
6 Beretninger fra regionerne 

 Beretning afgives én gang pr. kvartal 

6.1 Ansvarlig:  Titel: Nordjylland Sider: 0 

Referat: Ingen beretning til dette møde 

6.2 Ansvarlig:  Titel: Midtjylland, Nord Sider: 0 

Referat: Ingen beretning til dette møde 

6.3 Ansvarlig:  Titel: Midtjylland, Syd Sider: 0 

Referat: Ingen beretning til dette møde 

6.4a Ansvarlig:  Titel: Syddanmark Vest Sider: 0 

Referat: Ingen beretning til dette møde 

6.4b Ansvarlig:  Titel: Syddanmark Øst Sider: 0 

Referat: Ingen beretning til dette møde 

6.5 Ansvarlig:  Titel: Sjælland Sider: 0 

.Referat: Ingen beretning til dette møde 

6.6 Ansvarlig:  Titel: Hovedstaden Sider: 0 

Referat: Ingen beretning til dette møde 
 
7 Fremtidig virksomhed. 
Referat:  

 
8 Eventuelt. 
Referat:  

 
9 Fastsættelse af næste møde. 
Dato: 8. januar 2025 kl. 19:30 på Tems 

 
10 Slutgennemgang og godkendelse af referat. 
Referat:  
Ja  
Nej  
Blank  

 


